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Zusammenfassung

        
Vorgestellt werden die technisch verbesserten Katheter Tomac 1, 2 und 3 (T1, T2, T3) für die selektive transbrachiale intraarterielle DSA (TBIADSA) der supraaortalen Arterien. Untersucht wurden 1100 Patienten. Mit den Kathetern T1 oder T2 gelang uns bei 880 Patienten eine selektive Darstellung der A. subclavia li. (ASL) zu 98 % und der A. carotis communis li. (ACCL) zu 88 %. Eine semiselektive Darstellung der rechtshirnigen Gefäße gelang bei allen Patienten. Bei der Kombination von T1-, T2- und T3-Kathetern bei 220 Patienten erzielten wir eine sehr gute selektive Darstellung der ASL in 100 %, der A. carotis communis re. (ACCR) in 97 %, der A. vertebralis re. (AVR) in 88 % und der ACCL in 95 % aller Fälle. An ernsthaften Komplikationen haben wir die Thrombose an der Punktionsstelle bei 0,18 % der Patienten gehabt. Dieses Ergebnis ermutigt die Einführung des neuen Katheters in die ambulante Praxis.


      
        
Summary

        
The improved Tomac 1, 2 and 3 (T1, T2, T3) catheters for selective transbrachial intra-arterial DSA of supra-aortic arteries are described. 1,100 patients have been examined. Using the T1 or T 2 catheters, selective demonstration of the left subclavian artery was possible in 98 % of 880 patients and the left common carotid artery in 88 %. Semi-selective demonstration of the right cerebral vessels was successful in all patients. In 220 patients a combination of T1, T2 and T3 catheters was used, resulting in 100 % demonstration of the left subclavian artery, 97 % demonstration of the right carotid artery, 88 % demonstration of the right vertebral artery and 95 % demonstration of the left common carotid artery. The only serious complication was thrombosis at the site of puncture in 0.18 % of patients. These results have encouraged us to use the new catheters for outpatients.


      


















  >
  
  

    
  

  
    
      
        


      

    

    
      
        
        


      

    

  


  

  
  
    
      
      
    
    
      
        
        
      

    
  




  
  
    
      
      
    
    
      
        
        
      

    
  



  







    
    


















  






      

      

  
    Top of Page
  

  
    
      ©  Georg Thieme Verlag KG | 
      
      
        Imprint |
        Privacy policy statement |
      
      Smartphone Version
      

      
        Your Current IP Address: 34.228.247.231
      

    

    

  




      


  
    
  
  
  
    
    
      
        
        
        
        
      
      
      
      
    
  
  




    

    






    

    
      
        
      
    

    
    


    
      
      
      
    

  